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* V nasledujúcej prezentácií chcem na  

vybranej vzorke včelárov  demonštrovať 

situáciu s chovom včiel, vyjadriť  názory a 

požiadavky včelárov a naznačiť možné 

východiska na zlepšenie situácie.

* Vybraná vzorka sú včelári organizovaní v ZO 

AVS Kežmarok. V uvedenom regióne sa jedná o 

všetkých včelárov takže vzorka má výpovednú 

hodnotu.
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*Z uvedených údajov vyvstávajú nasledujúce 

otázky na ktoré by sme mali hľadať odpovede:

*1) Ako zabezpečiť dostatočné pokrytie terénu 

včelami ako hlavným opeľovačom?

*2) Ako zabezpečiť zvýšenie záujmu o 

včelárenie medzi mladými ?

*3) Ako udržať už jestvujúce včelnice a zabrániť 

ich zániku?



* Navrhované riešenia:

* 1) Komerčné opeľovanie nezabezpečuje zachovanie biodiverzity, ale 
naplňa komerčné záujmy včelára a pestovateľa. Naša snaha by teda mala 
smerovať na podporu plošne rovnomerného rozmiestnenia včelstiev v celej 
krajine / včelstvá v každej obci a doline/. To dokážu pokryť skôr včelári s 
menším počtom včelstiev / hoby, záujmoví/. Med vieme doviezť, ale 
opeľovačov nie a ak majú naše včely plniť túto ekologickú službu, tak by 
mali byť podporovaní. 

* 2)Začínať s včelárením je v dnešnej dobe ekonomicky náročné.

* Štátna podpora je nedostatočná, nemotivačná. Jej rozdeľovanie je 
neefektívne. Napr. či je dobré vkladať investície do súkromných 
ukážkových včelníc alebo radšej na rozvoj malých včelárov v jednotlivých 
obciach. Ako vysvetliť fakt, že napr. na technickú pomoc pre podporný rok 
2019/20 si dalo požiadavku len 5 včelárov. Rovnako tomu bolo i v roku 
2018/19 a predchádzajúcich a aj z nich ju všetci nevyužili?

* Hodnotenie začínajúcich včelárov za pomoc pri nákupe úľov a včelstiev –
viac by sme do toho nešli.  

* AVS pripravila komplexný materiál k pripravovanému nariadeniu vlády o 
poskytovaní pomoci na podporu zlepšenia podmienok pri produkcii a 
obchodovaní s včelími produktmi z hľadiska zlepšenia podpory. Zverejníme 
ho na webovom sídle AVS.

* Hlavnou myšlienkou je priama podpora včelárov, ako je to i ostatných 
hospodárskych zvieratách.

* 3) Jedinou cestou je zlepšenie podpory ako v bode 2).



* Vo väčšine publikovaných dokumentov sa na 

prvom mieste spomína dostatočná produkcia medu 

a jeho kvalita.

* Pre bežných včelárov je produkcia medu hlavný 

ekonomický prínos včelárenia a keď neberieme do 

úvahy i včelárenie ako záľubu a spôsob trávenia 

voľného času, tak aj dôvod jeho vykonávania.

* Treba si položiť otázku, či 1,9€ ročne na včelstvo 

je primeraná podpora za opeľovanie.



* Podmienky pre život včiel  sa tak, ako u 

všetkých druhov sústavne zhoršujú a je na 

včelároch, aby ich počet sa udržal.

* Bez včelárov sa z prostredia vytratia 

včelnice a bez včiel nebudeme hovoriť o 

význame hlavného opeľovača v prostredí.



*Súčasné podmienky nie sú motiváciou včelára 

riešiť opeľovanie rastlín i keď práve táto 

činnosť by z hľadiska zachovania biodiverzity a 

i zvyšovania produkcie poľnohospodárskych 

plodín mala byť prioritná. 



*Doterajšie opatrenia zo strany štátu a forma 

podpory nepriniesla požadované výsledky. 

*Nezvyšuje sa počet včelstiev ani počet 

včelárov, neznižuje sa priemerný vek aktívnych 

včelárov.

*Vybraná vzorka je malá na to aby jednoznačne 

potvrdila situáciu na celom Slovensku. Iné 

údaje som nezískal a mnohé ani nie sú k 

dispozícii.  



*Ďakujem za pozornosť.


